



Sbírka zákonů a mezinárodních smluv

ČESKÁ REPUBLIKA

Zpřístupněna dne 29. září 2025

Nařízení vlády č. 365/2025 Sb.

Nařízení vlády o výši všeobecného vyměřovacího základu
za rok 2024, přepočítacího koeficientu pro úpravu
všeobecného vyměřovacího základu za rok 2024,
redukčních hranic pro stanovení výpočtového základu
pro rok 2026, základní výměry důchodu stanovené
pro rok 2026, nejnižších částek procentních výměr
důchodů pro rok 2026 a o zvýšení důchodů v roce 2026

365

NAŘÍZENÍ VLÁDY
ze dne 24. září 2025

**o výši všeobecného vyměřovacího základu
za rok 2024, přepočítacího koeficientu pro
úpravu všeobecného vyměřovacího základu za
rok 2024, redukčních hranic pro stanovení
výpočtového základu pro rok 2026, základní
výměry důchodu stanovené pro rok 2026,
nejnižších částek procentních výměr důchodů
pro rok 2026 a o zvýšení důchodů v roce 2026**

Vláda nařizuje podle § 107 odst. 1 písm. a) až e) zákona č. 155/1995 Sb., o důchodovém pojištění, ve znění zákona č. 212/2016 Sb., zákona č. 323/2021 Sb., zákona č. 270/2023 Sb. a zákona č. 417/2024 Sb.:

§ 1

**Výše všeobecného vyměřovacího základu
za rok 2024 a přepočítacího koeficientu
pro úpravu tohoto všeobecného vyměřovacího základu**

- (1) Výše všeobecného vyměřovacího základu za rok 2024 činí 46 278 Kč.
- (2) Výše přepočítacího koeficientu pro úpravu všeobecného vyměřovacího základu za rok 2024 činí 1,0581.

§ 2

Výše redukčních hranic pro stanovení výpočtového základu

Pro rok 2026 výše

- a) první redukční hranice pro stanovení výpočtového základu činí 21 546 Kč,
- b) druhé redukční hranice pro stanovení výpočtového základu činí 195 868 Kč.

§ 3

Výše základní výměry důchodu

Výše základní výměry starobního, invalidního, vdovského, vdoveckého a sirotčího důchodu pro rok 2026 činí 4 900 Kč.

§ 4

Nejnižší částky procentních výměr důchodů pro rok 2026

Nejnižší částka procentní výměry důchodu pro rok 2026 činí

- a) u starobního důchodu nebo invalidního důchodu pro invaliditu třetího stupně částku 4 900 Kč,
- b) u invalidního důchodu pro invaliditu prvního stupně částku 1 634 Kč,
- c) u invalidního důchodu pro invaliditu druhého stupně, vdovského nebo vdoveckého důchodu částku 2 450 Kč,
- d) u sirotčího důchodu částku 1 960 Kč.

§ 5

Zvýšení důchodů v roce 2026

- (1) Důchody starobní, invalidní, vdovské, vdovecké a sirotčí přiznané před 1. lednem 2026 se zvyšují od 1. ledna 2026 tak, že
 - a) základní výměra důchodu se zvyšuje o 240 Kč měsíčně,
 - b) procentní výměra důchodu se zvyšuje o 2,6 % procentní výměry důchodu, která náleží ke dni, od něhož se procentní výměra zvyšuje.
- (2) Je-li důchod upraven pro souběh s jiným důchodem nebo se vyplácí ve výši poloviny anebo se nevypalcí pro souběh s vřdřleřnou řinností, upraví se při změně výře vyplácenřho důchodu, která souvisí s řuvodř řpravy důchodu, nebo při obnovení výplatř důchodu zvýšení procentní výměry důchodu podle odstavce 1 řpřsm. b), a to podle ře výře procentní výměry důchodu, která náleží ode dne ře ř změny nebo obnovení výplatř důchodu. Procentní výměry vdovských, vdoveckých a sirotřích důchodř se zvyšují, řen řestliže nebyly řymřřřeny z procentních výměr důchodř zvýšených podle odstavce 1. Procentní výměry starobních důchodř, na které vznikl nárok podle ř 31 odst. 1 řákona ř. 155/1995 Sb., o důchodovém řojiřřřění, po 30. řazř 2023, se podle odstavce 1 řpřsm. b) nezvyšují, pokud řoživatel tohoto důchodu nedosřhl důchodového řeku v období řřed 1. lednem 2026¹).

§ 6

Úřinnost

Toto nařřzení nabřvřř řřinnosti dnem 1. ledna 2026.

Předseda vlřdy:

prof. PhDr. řiala, Ph.D., LL.M., v. ř.

Mřstopředseda vlřdy a ministr prřce a sociřlnřch vřřř:

Ing. řureřka v. ř.

¹⁾ § 67 odst. 12 zákona č. 155/1995 Sb., o důchodovém pojištění, ve znění pozdějších předpisů. Čl. II bod 5 zákona č. 270/2023 Sb., kterým se mění zákon č. 155/1995 Sb., o důchodovém pojištění, ve znění pozdějších předpisů, ve znění pozdějších předpisů.

ISSN 3029-5092

Vydavatel: Ministerstvo vnitra, Nad Štolou 3, poštovní schránka 21, 170 34 Praha 7 • **Redakce Sbírky zákonů a mezinárodních smluv:** Ministerstvo vnitra, nám. Hrdinů 1634/3, poštovní schránka 155/SB, 140 21, Praha 4, telefon: 974 817 289, e-mail: sbirka@mvcv.cz • **Právně závazná elektronická verze Sbírky zákonů a mezinárodních smluv je k dispozici na www.e-sbirka.cz** • Tištěnou verzi částky Sbírky zákonů a mezinárodních smluv lze objednat u Tiskárny Ministerstva vnitra, telefon: 974 887 312, e-mail: info@tmv.cz, www.tmv.cz • Předplatné je od 1. 1. 2024 ukončeno.